
Přivlastňovací přídavná jména (Присвійні прикметники) 

 

Od 1. skloňovací skupiny (zakončení a, я) se tvoří PřJ za pomocí sufixů  - ин, -ина, -ине (po 

souhláskách, kromě й),  

- їн, -їна, -їне (po samohláskách) – jedná se o zakončení kmene slova bez koncovky:  

 

o Ілля – Іллин 

o Юля – Юлин 

o Софія – Софіїн 

 

- v případě že je kmen zakončen na souhlásky г, к, х – mají střídnice: ж, ш, ч 

o сваха – свашин 

o Ївга – Ївжин 

o Палажка – Палажчин 

 

 

Od 2. skloňovací skupiny se tvoří PřJ  za pomocí sufixů -ів, -їв(mužský rod);  -ов, -ев, -єв 

(ženský + střední rod).  

  

-ов: tvrdá skupina:  

o майстер → майстрів, майстрова, майстровe  

o Іван → Іванів, Іванова, Івановe 

-ев, -єв: měkká + smíšená skupina  

o Василь → Василів, Василева, Василеве 

o Білаш → Білашів, Білашева, Білашеве 

o Андрій → Андріїв, Андрієва, Андрієве 

 

Množné číslo bez závislosti na skloňovací skupině má koncovku -i:  

o батько – батькові 

o Ольга – Ольжині 

 

 

 

DOMÁCÍ ÚKOL  

 

Utvořte přivlastňovací přídavná jména všech rodů od uvedených podstatných jmen.  

 

учитель –  

чоловік –  

тітка –  

кобзар –  

дівчина –  

слухач –  

дід –  

студентка –  

піаніст –  

Марія –  

 

 

 


